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Per q[uè el Col·legi de Metges de Barcelona 
no anà a Montpeller

Sabem que ha estat objecte de molts i saborosos comentaris el fet, rar verita
blement, de no haver concorregut el Col·legi a les festes que en honor dels metges 
de Barcelona organitzaren els nostres estimats col·legues francesos de la gloriosa 
Facultat de Montpeller.

Han estat molts els companys que s’han adreçat a nosaltres interrogant-nos 
sobre aquesta suposada abstenció, i per això creiem que cal sortir al pas de sinuo
ses interpretacions i dir la veritat. I la veritat pot ésser resumida en breus parau
les : El Col·legi, ni directa ni indirectament, no ha sabut res de l’excursió a Mont- 
pellcr, ni cap membre de la Junta directiva hi ha estat invitat oficial ni particular
ment. El nostre President, Dr. Garcia-Tornel, pogué anar-hi representant la 
Diputació; però cregué que si ostenta el càrrec de Diputat és precisament perquè 
pertany a la Junta del Col·legi, i no podia acceptar una invitació indirecta (per 
bé que tingués caràcter personal) quan amb la Junta, a la que hi és unit amb els 
lligams més forts de companyonia i amistat, nascuts de la continuïtat en el tre
ball. hom havia comès una incorrecció incomprensible.

1 és lògic que ni la visita del qui, segtms la Premsa, era el director de l’ex
cursió (hores abans d ’emprendre-la) ni les explicacions, de les que semblava des
prendre’s que la casualitat era l’únic motiu de què altres companys i altres enti
tats haguessin tingut la sort d’assabentar-se’n, poguessin convèncer el President 

i fer-lo canviar d’opinió.
Per què hom s’ha comportat així? No hem pogut arribar a entendre-ho; i esj 

fa més difícil encara, si es recorda que, quan foren els il·lustres col·legues montpe-j 
llerins els qui visitaren Barcelona, fou sol·licitat el concurs del Col·legi, el qual, 
sense regatejar, i amb la més gran satisfacció, s’oferí moral i materialment. Pero 

sabem, això sí, que no són responsables del que ha passat ni la Facultat de Medi
cina de Montpeller ni la de Barcelona. ¿Tot ha estat conseqüència d’una organit
zació deficient, com diuen els uns? ¿ Hi ha hagut el propòsit de fer que, a part 
dels Catedràtics, no concorreguessin a les festes més que un grup d’amics, com 
diuen els altres? ¿H a estat aprofitada l’ocasió per alguns per satisfer petiteses. 
com asseguren els de més enllà? No ho sabem, ni ens interessa, ni ens importa.

L ’únic que desitgem és que se sàpiga que si el Col·legi de Barcelona 110 ana 
a una festa de confraternitat mèdica, no fou perquè le n'apartés el desafecte en 
vers els il·lusters companys francesos, pels qui sent admiració profunda 1 viv 
simpatia, i que hauria tingut a gran honor manifestar, una vegada més, aquest 

sentiments.
¿Convinguem tots en què “ la casualitat” en té la culpa? Sigui. Per nosal 

tres, no hi ha inconvenient. Tindrà, a més, l’avantatge de què aquesta pobra se 
nyora, origen de moltes coses, està acostumada a què li n’acumulin moltes mes. 

és més que probable que no acudi a defendre’s.


